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Motion  till  Habo  kommun  om  förebyggande  arbete  mot

psykisk  ohälsa  bland  barn/ungdomar.

Habo  kornmun  har  en större  andel  barn/ungdomar  till  populationen  sett  jämf'ört  med

hela  riket.  Arbetet  med  att  motverka  psykisk  ohälsa  i denna  grupp  finns  idag  som  en

punkt  av tre  i kommunens  budget.

I Namnden fir  folkMlsa  och sjukvård så redovisar man att antalet remisser från
elevhälsan  har  ökat  med  25%  och  man  tror  att  det  kommer  öka  ännu  mer.  BUP  är hårt

belastat  och  det  är långa  väntetider.

För  att  fånga  upp  dessa  barn/ungdomar  så vill  SD  Habo  införa  obligatoriska  samtal

med  elevhälsan  en gång  per  läsår.  Från  årskurs  l till  årskurs  9. Det  är viktigt  att  jobba

preventivt  och  fanga  upp  dessa  barn/ungdomar  tidigt.

Sverigedemokraterna  i Habo  föreslår  med  hänvisning  till  ovanstående:

*  Att  Habo  kommun  inför  obligatoriska  samtal  med  elevhälsan  för  samtliga

elever  en gång  varje  läsår.

*  Att  ge elevhälsan  resurser  och  möjligheter  att  kunna  genomföra  arbetet

Habo  2022-06-22

Olle  Moln  Teike

SD  Habo

Mari  Larsson

SD  Habo
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§ 8 Svar på motion om förebyggande arbete för 
psykisk hälsa 
Diarienummer KS22/216 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike (SD) och Mari Larsson (SD) har lämnat in en motion om 
förebyggande arbete mot psykisk ohälsa bland barn och ungdomar och 
föreslår kommunfullmäktige att kommunen inför obligatoriska samtal med 
elevhälsan för samtliga elever en gång varje läsår samt att ge elevhälsan 
resurser och möjligheter att kunna genomföra arbetet. 

Motionärerna lyfter fram vikten av att motverka psykisk ohälsa bland barn 
och ungdomar. Vidare beskriver motionärerna att Habo har en stor andel 
barn/ungdomar till populationen sett jämfört med hela riket samt att Barn- 
och ungdomspsykiatrin (BUP) är hårt belastad med långa väntetider. 

Ärendet är remitterat till barn- och utbildningsnämnden som lämnat 
följande svar. 

Arbete för att främja psykisk hälsa pågår på våra skolor. Vikten av att 
fånga upp dessa barn och ungdomar i tid är av yttersta viktigt för att ge den 
hjälp som behövs. 

Idag genomförs hälsosamtal med eleverna i förskoleklass, i årskurs 4 och i 
årskurs 7. I årskurs 2 genomförs ett kortare hälsosamtal i samband med att 
elevernas vikt och längd kontrolleras. Alla elever får tillsammans med sina 
vårdnadshavare två utvecklingssamtal tillsammans med sin klassmentor 
varje läsår. I dessa samtal ligger huvudvikten på elevernas 
kunskapsutveckling samt deras mående och trivsel. 

Det sker också ett systematiskt arbete kring uppföljning av frånvaron bland 
eleverna. Detta görs för att i god tid upptäcka orsakerna till frånvaron. 

Hälsosamtalen har en viktig roll i elevhälsans förebyggande arbete mot 
psykisk ohälsa. Att genomföra obligatoriska samtal med elevhälsan för alla 
elever i alla årskurser skulle säkert leda till att skolan än bättre fångar upp 
den psykiska ohälsan. Dessa samtal är tidskrävande och med dagens 
organisation finns det ingen möjlighet att utöka samtalsfrekvensen (BUN 
2022-11-15 § 104). 

Kommunfullmäktige 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen (KS 
2023-01-11 § 10). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Olle Moln Teike säger att han vet att det redan görs mycket inom området 
psykisk hälsa, men tror att frågan kan belysas ännu mer. Han yrkar bifall 
till motionen.  

Morgan Malmborg (HD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att 
avslå motionen.  

Hans Jarstig (KD), som är ordförande i folkhälsorådet, yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag, men upplyser också om att folkhälsorådet 
kommer att rikta in sitt arbete på att öka den psykiska hälsan, både bland 
barn och och bland äldre.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag 
om att avslå motionen och dels Olle Moln Teikes förslag om att bifalla 
motionen. Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner 
att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  

_____ 
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